
Mesačník o živote v Lamači, 20. ročník 1

Lamačan 12/2018
20. ročníkMesačník o živote v Lamači

Novozvolení poslanci a starosta sa pustili do práce Vianoce                                                                                                                                       

Písal sa rok 1989. V  Sovietskom zväze sa začala pe-
restrojka. Ľudia mali pocit, že všetok mrazivý čas to-
talitnej zimy sa už skončil. Bolo to také zvláštne obdo-
bie, keď ľudia začali hlasnejšie rozprávať. Nebáli sa už 
tak veľmi, že ich niekto začuje a udá na polícii.
Malá skupina mladých Španielov, zaľúbených do 
evanjelia, si vtedy zbalila do tašiek najpotrebnejšie 
veci, najmä sväté Písmo, a  odišla do Ruska. Keď sa 
stretli na madridskom letisku Barajas, sľúbili Ježišovi 
a sebe, že budú všade ohlasovať jeho pravdu, najmä 
medzi najchudobnejšími a zbavenými nádeje.
Po dlhej ceste sa konečne ocitli v Moskve. Prvé miesto, 
kam sa vybrali, bola základná škola. Potom pravidelne 
ohlasovali Božie slovo, kde to len bolo možné. Koneč-
ne sa dostali až do Leningradu (dnešný Petrohrad). 
Tam navštívili veľký ústav pre opustené deti. Blížili sa 
Vianoce a mladí ohlasovatelia sa rozhodli vyrozprávať 
týmto deťom so smutnými očami príbeh o narodení 
Ježiša. Keď skončili, poprosili deti, aby si každé vyrobi-
lo svoje vlastné jasličky. Dali deťom všetko potrebné 
a ony si začali vytvárať jasličky.
Aké bolo prekvapenie Španielov, keď sa pozreli na jas-
ličky chlapca menom Saša. V jeho jasliach boli dve Je-
zuliatka. Opýtali sa ho: „Saša, prečo si položil do jasieľ 
dve Jezuliatka, zle si pochopil náš príbeh? „Nie, počul 
som dobre,“ odpovedal a  zopakoval príbeh, ktorý 
pred chvíľou počul. Keď začal rozprávať o  tom, ako 
Mária porodila svojho jediného syna, vtedy sa malý 
Saša zapojil do príbehu a pokračoval:
Keď Mária porodila syna a položila ho do jasieľ, vtedy 
prišli pastieri a doniesli Ježišovi všeličo, trošku mlieka, 
kúsok syra, nejaká žena podarovala Ježišovej matke 
staré plienky. Nakoniec prišli traja králi a  obetovali 
Ježišovi zlato, kadidlo a myrhu. A  ja som úplne chu-
dobný, hanbil som sa, že nemám pre Ježiša nič. Vte-
dy sa ma Ježiš opýtal, či by som nechcel zostať s ním 
v jasliach. Povedal som mu, že to nie je možné, lebo 
nepoznám svojich rodičov a  nemám nič, čo by som 
mu mohol darovať. Opýtal som sa teda Ježiša, či ho 
môžem zohrievať vlastným telom, či by to bol dosta-
točne dobrý dar. A Ježiš mi odpovedal, že je to najkraj-
ší dar a že môžem zostať navždy s ním v jeho jasliach.
Boh vychádza v ústrety odvekej človečej túžbe. Túžbe 
po blízkosti. Odhaľuje nám v Ježišovi, že blízkosť nie je 
len sen. Šťastné Vianoce!

Padre Leonard Pawlak

Všetky dôležité informácie o dianí v Lamači zdieľate na facebooku: Mestská časť Bratislava – Lamač

Zložením sľubu na ustanovujúcom 
zasadnutí miestneho zastupiteľ-
stva mestskej časti Bratislava-La-
mač prevzali kompetencie starosta 
a poslanci zvolení v novembrových 
komunálnych voľbách. Insígnie 
mestskej časti si z  rúk doterajšie-
ho starostu Lamača Petra Šramka,  
prevzal doterajší vicestarosta Lukáš 
Baňacký. Sediem kresiel za posla-
neckým stolom obsadili piati noví 
poslanci – Veronika Hagovská, Pet-
ronela Klačanská, Matúš Harmaňoš, 
Stanislav Babic (všetci kandidovali 

za Iniciatívu Lepší Lamač a Team Vallo s podporou Progresívneho Slovenska a Spolu- 
občianska demokracia) a Martina Ondrišová (SaS, OĽaNO, KDH, Sme rodina – Boris 
Kollár, OKS, Nova, Zmena zdola, Demokratická únia Slovenska).
Zo zostavy predchádzajúceho zboru pokračujú v mandáte Radoslav Olekšák a Pavol 
Čech (obaja kandidovali za Nezávislé fórum). Rozhovor so starostom L. Baňackým 
nájdete na strane č. 2, na tretej strane píšeme o  prioritách poslancov. A  napokon 
na strane č. 7 nájdete predsedov a podpredsedov komisií miestneho zastupiteľstva, 
ktorých schválili poslanci v rámci pracovnej časti prvého rokovania MZ.

Na ustanovujúcom zasadnutí MZ nechýbali ani 
predseda BSK Juraj Droba a primátor hlavného 
mesta SR Bratislavy Matúš Vallo.

Miestny úrad Mestskej časti Bratislava- Lamač
Malokarpatské námestie č. 9, 841 03 Bratislava 47

ÚRADNÉ HODINY POČAS VIANOČNÝCH SVIATKOV
Deň Podateľňa Overovanie Ohlasovňa Pokladňa Úradné Hodiny

ŠT 27.12.2018 08,00 – 15,00 Zatvorené Zatvorené Zatvorené Vybavovanie klien-
tov (stránok) počas 

vianočných sviatkov 
od 27.12.2018 
– 04.01.2019 je 

v obmedzenom re-
žime z technických 

dôvodov.

PI 28.12.2018 08,00 – 12,00 Zatvorené Zatvorené Zatvorené

PO 31.12.2018 08,00 – 12,00 Zatvorené Zatvorené Zatvorené

ST 02.01.2019 08,00 – 15,00 Zatvorené Zatvorené 08,00 - 15,00

ŠT 03.01.2019 08,00 – 15,00 Zatvorené Zatvorené Zatvorené

PI 04.01.2019 08,00 – 12,00 Zatvorené Zatvorené 08,00 – 12,00

Počas obednej prestávky v čase od 12,00h do 12,30h je miestny úrad zatvorený.
Za pochopenie ďakujeme.
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L. Baňacký:  
Pozerajme sa na toho druhého ako na kolegu, s ktorým chceme spolupracovať

Pred štyrmi rokmi vstúpil na pôdu komunálnej 
politiky v  úlohe miestneho poslanca. Po dvoch 
rokoch prijal ponuku zaujať miesto vicestaros-
tu Lamača. Úspech v komunálnych voľbách mu 
dal ešte väčší mandát presadiť svoje predstavy 
o  rozvoji mestskej časti i  fungovaní miestneho 
úradu. Priblížil ich aj pre Lamačan – nový staros-
ta mestskej časti Lukáš Baňacký.

S akými pocitmi sa ujímate vedenia úradu?
Prevláda pocit zodpovednosti a  tiež pripra-
venosť napĺňať hneď od začiatku vízie, ktoré 
by som chcel v  súčinnosti s  kolegami a  spo-
lupracovníkmi v nasledujúcom období zreali-
zovať. Preto som sa v období pred samotným 
nástupom do funkcie venoval tomu, aby som 
mal pripravené kroky, ktoré pomôžu dostať 
niektoré z vecí vo fungovaní úradu a mestskej 
časti do novej podoby.

Aké sú podľa Vás najväčšie výzvy, pred 
ktorými stojí Lamač v najbližšom období?
Sú tu nepochybne dve veľké témy – verejné 
priestranstvá a  doprava. Nemenej dôležitými 
oblasťami sú aj kultúra a školstvo. Nevyhnutne 
budeme potrebovať rozšíriť kapacity základnej 
i materskej školy. Je badateľné, že programové 
priority zvolených kandidátov sa v  mnohom 
prelínajú, verím preto , že sa nám podarí vytvo-
riť spoločný prienik priorít na najbližšie obdo-
bie, no okrem stanovenia priorít sa dohodneme 
aj na kľúči, ako budeme tieto priority napĺňať. 
Mojou predstavou je, že si stanovíme veľké pri-
ority vo volebnom období a  zároveň priority 
v  krátkodobejšom horizonte, ktoré môžeme 
priebežne, po jednotlivých rokoch plniť.

V sedemčlennom zastupiteľstve sú kandidáti 
až troch koaličných skupín resp. politických 
strán. Ako docieliť, aby sa z tejto navonok 
rôznorodej skupiny stal homogénny celok, 
ktorý bude ťahať za jeden koniec povrazu, 
pre Lamač?
Musíme sa naučiť spolu pracovať. Nesmieme do 
toho ísť s tým, že v tom druhom vidíme súpera, 
ale kolegu, s ktorým chceme a musíme spolupra-
covať. Lebo iná cesta, ako spolupráca neexistuje. 
To je potrebný počiatočný vklad každého z nás. 

Rád by som teda aj z tohto miesta každého vy-
zval , aby sme jeden druhého súdili len na zákla-
de osobných skúseností, nie na základe počutia 
a názoru niekoho iného. Čím vo väčšom počte 
budeme s týmto stotožnení, tým sa nám bude 
ľahšie a jednoduchšie pracovať. 

Búrlivou témou v predvolebnom období boli 
verejné priestory a ich obmena. Zhodu bude 
potrebné nájsť aj v tejto otázke.
Určite, musíme nájsť spoločnú reč. Čakajú nás 
ďalšie etapy revitalizácie námestia, toto je len 
začiatok, oblasť lamačského centra, ktorému 
chceme dať novú, modernejšiu a krajšiu tvár, 
je širšia. Preto sa teraz nemôžeme zastaviť, ale 
naopak musíme byť aj na pokračovanie pro-
jekčne pripravení tak, aby sme v  rámci tohto 
volebného obdobia mohli Lamačanom odo-
vzdať ďalší zrevitalizovaný verejný priestor, 
ktorý si zaslúžia.

Ako zintenzívniť komunikáciu s občanmi, 
zvýšiť ich participáciu na správe vecí 
verejných?
Vyšli sme s  iniciatívou a poskytli sme poslan-
com databázu ľudí, ktorí požiadali o členstvo 
v  odborných komisiách. Je to už na poslan-
coch, ako si komisie nastavia a  personálne 
zmanažujú. Verím, že ten záujem občanov 
o  účasť v  komisiách, ktorý nie je malý, bude 
dobrým predpokladom, že sa poslanci správ-
ne rozhodnú.

Bude sa meniť aj priestor pre vystúpenia 
občanov na rokovaní miestneho 
zastupiteľstva? Mnohí upozorňovali, že 
súčasný stav znemožňuje ľuďom, ktorí 
pracujú, zúčastniť sa a vystúpiť počas 
rokovania.
Samotné nastavenie toho, v  akom čase 
a v akom časovom priestore budú môcť vystú-
piť občania na zastupiteľstve, je na rozhodnutí 
poslancov. Mojou víziou ale je, aby už pred 
rokovaním mali občania adekvátny priestor 
na to, aby mohli oboznámiť poslancov so svo-
jím podnetom, názorom, informáciou, ktorá 
sa týka plánovaného programu rokovania. 
Budeme teda hľadať spôsob, ako po zverej-
není programu nájsť ešte pred samotným za-
sadnutím zastupiteľstva priestor pre fórum, 
prostredníctvom ktorého by občania mohli 
poslancov oboznámiť so svojím podnetom 
a  zároveň by mali poslanci ešte čas, aby si 
mohli tieto podnety verifikovať, ďalej s  nimi 
pracovať. Myslím, že by to zefektívnilo aj sa-
motné rokovanie zastupiteľstva. 

Starosta sa musí starať nielen o efektivitu 
systému vo vnútri mestskej časti, ale aj vo 
vzťahu Lamača s hlavným mestom.
Idem do toho s tým, že sa nám naozaj podarí 
zlepšiť vzťah hlavného mesta a mestských čas-
tí. Presadzujem myšlienku, že do tohto vzťahu 
je potrebné aj niečo priniesť, ponúknuť nápa-

dy, myšlienky, nielen požadovať kroky a opat-
renia. Takto chcem konať a  zastupovať mest-
skú časť na pôde hlavného mesta.

V súčinnosti s mestským poslancom za 
Lamač.
Presne tak, je verím v  konštruktívnu spolu-
prácu, keďže má Lamač jediného poslanca 
v  mestskom zastupiteľstve, je kľúčovým hrá-
čom v  rámci komunikačnej linky s  hlavným 
mestom.

Komunikácia bude dôležitejšia o to viac, 
že sa na pôde mestského zastupiteľstva 
chystajú otvoriť otázku prerozdelenia 
financií v rámci mestských častí. 
To je práve tá vec, kde my musíme vysvetliť, 
aká je pozícia mestských častí a nášho Lamača. 
Že to nie je o tom, že menší potrebujú menej... 
Pri menšom počte obyvateľov musia zastre-
šovať rovnaké kompetencie ako veľkí. A  nie 
je to vždy o  počte obyvateľov, ale aj o  štruk-
túre mestskej časti, intenzite zastavanosti, 
o veľkosti katastra, tiež o hustote komunikácií, 
o množstve zelene. Taktiež o poveternostných 
podmienkach, ktoré sú v  rôznych častiach 
Bratislavy rozdielne. My sa budeme snažiť 
mestskému poslancovi poskytnúť maximálny 
informačný servis tak, aby vedel na poli MsZ 
obhajovať záujmy Lamača.

Ako vicestarosta ste sa zaslúžili o výrazný 
progres v riešení cyklomosta medzi 
Dúbravkou a Lamačom,  v otázke 
Zečáku. Mohli by sa oba projekty zavŕšiť 
v najbližšom, resp. nasledujúcom volebnom 
období.
V prípade cyklomosta snáď naozaj môžeme ho-
voriť o najbližšom období, na tento projekt už 
máme územné rozhodnutie. Už som informo-
val aj predsedu BSK Juraja Drobu, že je reálna 
šanca, aby v  roku 2019 mal projekt stavebné 
povolenie a  mohlo sa začať stavať. Podobné 
je to aj so Zečákom, máme pripravený územ-
ný plán zóny, kde máme k  dispozícii všetky 
potrebné kladné stanoviská. Druhá vec je sa-
motná urbanizácia, kde budeme musieť spolu-
pracovať s hlavným mestom. Tam tiež chceme 
iniciatívne pripraviť napríklad projektovú doku-
mentáciu pre hlavnú komunikačnú os, tak aby 
sa mohol Zečák zmysluplne urbanizovať.

Zmena zavŕšená. Odchádzajúci starosta P. Šramko 
odovzdal insígnie mestskej časti novému starostovi 
L. Baňackému.
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Priority poslancov                        
Na ustanovujúcom zasadnutí miestneho zastu-
piteľstva sa svojho mandátu ujali aj poslanci, 
ktorí dostali dôveru od voličov. Lamačan sa ich 
opýtal na rámcové priority, ktoré chcú počas na-
sledujúceho volebného obdobia presadiť.

Veronika Hagovská
Mojou víziou, podporovanou 
programom aj hodnotami Ini-
ciatívy Lepší Lamač, je v  spolu-
práci s  odborníkmi a  aktívnymi 
občanmi spraviť z Lamača jednu 
z  najekologickejších mestských 

častí Bratislavy. Vzhľadom na potenciál, ktorý 
Lamač má, možno aj tú naj. V oblasti životného  
prostredia sa chcem venovať hlavne otázkam 
efektívnejšieho riešenia pre odpady, možnostiam 
komunitného kompostovania, chcem hľadať pre 
Lamač vhodnejšie prístupy aj vzhľadom na kli-
matické zmeny, chcem sa poctivo venovať našej 
“zeleni” (inventarizácia, ošetrovanie, obnova a do-
pĺňanie drevín). Mojou predstavou sú napríklad 
aj lamačské podujatia s  minimálnym a  vhodne 
triedeným odpadom, časopis Lamačan na recyk-
lovanom papieri, verejné priestory, kde chcú La-
mačania tráviť svoj voľný čas.  Zároveň sa chcem 
venovať otázkam rozvoja komunitného života 
a podporovaniu prospešných komunitných pro-
jektov. Lamačania, verím, že s vašou pomocou sa 
mi túto predstavu a víziu podarí naplniť.

Pavol Čech
Mojou prioritou je ďalšie rozši-
rovanie kamerového systému 
o  ďalšie ulice v  Lamači, vybu-
dovanie kultúrneho domu 
rozšírením kina Lamač, skvalit-
ňovanie služieb, poskytované 

naším miestnym úradom a  predĺženie úrad-
ných hodín pre verejnosť. Chcem tiež vytvoriť 
prehľadný internetový manuál všetkých pre-
vádzok, služieb, ubytovacích zariadení, športo-
vísk, neziskových organizácií, ambulancií leká-
rov a zverolekárov s hodinami pre klientov. Je 
tu čas hľadať úplne nový formát nášho časopi-
su Lamačan, pred nami sú mnohé ďalšie úlohy 
a výzvy. Chcem ešte  na tomto mieste pogratu-
lovať všetkým novým poslancom a  starostovi 
k zvoleniu a zaželať príjemný advent.

Stanislav Babic
Byť poslancom v Lamači je poc-
ta a  záväzok. Cítim nesmiernu 
hrdosť, že mi Lamačania veria. 
Na druhej strane pociťujem 
ťarchu zodpovednosti na svo-
jich pleciach. Možno sa to ne-

zdá, ale pred nami sú štyri roky tvrdej práce. 
Nie som zvyknutý robiť veci polovičato, a  tak 
môžem s čistým svedomím povedať, že si svoje 
poslanie budem plniť čestne, usilovne a  zod-
povedne.   Budem pracovať na presadzovaní 
cieľov, tak, ako sme ich predstavili vo volebnom 
programe. Ako vedec mám však najbližšie k prí-
rode, zdraviu a vzdelaniu. Spolu s Veronikou Ha-
govskou sa chcem venovať ochrane životného 
prostredia v  Lamači, odpadovému hospodár-
stvu a starostlivosti o zeleň.  Ďalej sa zameriam 

na starostlivosť o ochranu zdravia Lamačanov, 
zabezpečenie prístupu k  lekárom a  zlepšenie 
sociálnych služieb. Medzi moje priority patrí 
tiež prístup ku kvalitnému vzdelávaniu a  jeho 
rozvoj, preto budem presadzovať rozšírenie 
kapacít základnej školy a škôlok, ako aj opravu 
a rozšírenie ihrísk a športovísk.

Matúš Harmaňoš
Teším sa z výsledkov, ktoré sme 
dosiahli vo voľbách a  znovu 
ďakujem Lamačanom za pod-
poru. Máme štyroch poslancov, 
teda väčšinu v miestnom zastu-
piteľstve, mestského poslanca 

a dokonca aj primátora, čo je výborný predpo-
klad na presadzovanie nášho programu a cieľov. 
Napriek jasnému víťazstvu v Lamači chceme ísť 
cestou dohody a spolupráce. Sme pripravení dis-
kutovať a vecnými argumentmi hľadať podporu 
pre naše priority aj medzi ostatnými poslancami. 
Na druhej strane chceme podporiť každý dobrý 
nápad, ktorý vzíde od starostu, poslancov, čle-
nov komisií, úradu alebo spoluobčanov. Osobne 
sa chcem venovať informatizácii a elektronizácii 
mestskej časti a úradu, rozvoju školstva a pred-
školskej výchovy, stavebnej činnosti a doprave. 
Konkrétne chcem dozrieť na vylepšenie webu 
a elektronizáciu služieb pre Lamačanov, rozšíriť 
kapacitu škôlok a školy, nastaviť férové pravidlá 
pre všetkých stavebníkov. V  rámci dopravy ko-
nečne zaviesť rezidenčné parkovanie, upokojiť 
dopravu vo vnútri mestskej časti, znížiť rýchlosť 
a upraviť cesty.

Petronela Klačanská
Prioritou pre mňa, ako aj os-
tatných členov Iniciatívy Lepší 
Lamač je otvorená a  transpa-
rentná samospráva, ktorá 
bude efektívne poskytovať 
relevantné informácie, bude 

aktívne komunikovať s občanmi, a ktorá nasta-
ví rovnaké pravidlá pre nás všetkých v rôznych 
oblastiach života. Na jednej strane je potrebné 
procesy zefektívniť, zdigitalizovať, na druhej 
strane aj obyvatelia Lamača, ktorí nemajú di-
gitálne zručnosti, musia mať rovnaký prístup 
ku všetkým informáciám. Dôležitou prioritou 
pre mňa je participácia občanov pri viacerých 
témach, ako napríklad pri vytváraní verejných 
priestranstiev. V dnešnej dobe je nevyhnutné 
aktívne zisťovať názor obyvateľov, reflektovať 
na ich podnety a sťažnosti. Potrebné je taktiež 
sa uchádzať o  nenávratnú finančnú pomoc 
z rôznych dotačných schém pre Lamač, ale byť 
taktiež nápomocným partnerom pri uchádzaní 
sa o dotácie aj pre organizácie, ktoré v Lamači 
pôsobia. Verím, že aj vďaka mojim skúsenos-
tiam so samosprávami po celom Slovensku, 
budem aktívne nápomocná, aby sa Lamač 
dostal na popredné priečky transparentnosti 
slovenských samospráv.

Radoslav Olekšák
V  prvom rade sa chcem poďa-
kovať mojim voličom za hlasy, 
ktoré som dostal vo voľbách 
a  ktoré ma posunuli do miest-
neho zastupiteľstva. Pevne dú-

fam, že ich dôveru vo mňa vloženú nesklamem. 
Moje priority sú jasné - pokračovať v zmyslupl-
nom a konštruktívnom rozvíjaní Lamača, tak aby 
sa nám zvyšovala kvalita života. Iba spoluprá-
cou a  otvoreným dialógom medzi poslancami, 
starostom a širokou verejnosťou sa nám podarí 
pohnúť veci dopredu a prispieť tak k riešeniu či 
už operatívnych alebo strategických záležitostí 
v našej mestskej časti. Určite je potrebné okam-
žite riešiť nového praktického lekára v zdravot-
nom stredisku, tak, aby sa naši ľudia nemuseli 
trepať na Bory, úspešne dokončiť revitalizáciu 
námestia, skrášliť Vrančovičovu ulicu vrátane po-
žiarnej zbrojnice, systematicky opravovať chod-
níky a  cesty v  našej správe, konečne dokončiť 
kanalizáciu v  obci. V  tomto volebnom období 
musíme zaviesť pre Lamačanov rezidenčné par-
kovanie pre prvé auto zdarma. Preto je pre nás 
všetkých tak dôležité spolupracovať, lebo hádky 
a  škandály nás nikam  neposunú. Na záver mi 
dovoľte popriať všetkým Lamačanom milostipl-
né a požehnané vianočné sviatky.
 

Martina Ondrišová
Milí Lamačania, ďakujem vám 
za prejavenú dôveru. K miestu 
poslankyne, za ktorú ste ma 
zvolili, pristupujem s  plnou 
vážnosťou a  úctou. Aj keď sa 
hovorí, že človek každému 

nevyhovie, je pre mňa veľkou výzvou preta-
viť stanovené ciele do reality pri čo najvyššej 
možnej spokojnosti občanov Lamača. Chcem 
konať racionálne a  spravodlivo, pri rozhodo-
vaní budem hľadať konsenzus, spoločné rieše-
nie. V  tejto súvislosti podporujem vytvorenie 
priestoru na pravidelné diskusie k  aktuálnej 
problematike s  verejnosťou. Pohľad občana 
ma zaujíma. Popri dôležitosti názoru občanov 
by som rada vyzdvihla vôľu spolupráce s celým 
novozvoleným tímom lamačskej samosprá-
vy, starostom Lukášom Baňackým a  spolupo-
slancami Petronelou Klačanskou, Stanislavom 
Babicom, Matúšom Harmaňošom, Veronikou 
Hagovskou, Radoslavom Olekšákom a Pavlom 
Čechom. Všetkým blahoželám k zvoleniu a ce-
lému nášmu tímu želám silu na realizáciu pro-
jektov pre Lamač.  
Mojimi primárnymi cieľmi sú vytvorenie do-
statočných kapacít materskej a základnej ško-
ly, rozvoj sociálnych služieb, pomoc sociálne 
slabším. V oblasti športu by som chcela otvoriť 
debatu k  spolupráci existujúcich športovísk 
s  Lamačom. Ďalej verejné športoviská, voľno-
časové priestory a  detské ihriská by mali mať 
svoje riadenie a kvalitnú údržbu. Pre aktívnych 
ľudí by sa mal podporiť taktiež vzrast cyklotrás. 
Ako som už spomínala v  predvolebnom ob-
dobí , zastávam sa rozvoja Lamača, či už je to 
revitalizácia nášho centra alebo rozkvet častí 
zabudnutých, hovorím o oblasti Zečák. 
Dnes nám tiež chýba ucelená koncepcia ve-
rejných podujatí. Chcem pripraviť plán kultúr-
nych, športových a  ďalších  zaujímavých akcií 
zmysluplne, s  novým duchom a  vo väčšom 
rozmere. K  tomu by mala pomôcť aktívnejšia 
komunikácia, napríklad rubrika akcií v  Lama-
čanovi a hlavne nová forma online komuniká-
cie na sociálnych sieťach, poprípade mobilnej 
aplikácií Lamača.
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Mikuláš v Lamači                    
V  deň, na ktorý sa tešia všetky deti, nemohol 
v  Lamači chýbať. Aj teraz prišiel so svojím dru-
hom, aby sa spoločne opäť presvedčili o  tom, 
aké sú lamačské deti šikovné, ako vedia spievať 
či recitovať a  samozrejme, aby ich obdarovali. 
Mikuláš s čertom mali darčekov plné vrece, tak-
že rozdávať bolo veru čo. Darčekom bol aj film 
Louis a ufóni, ktorý nasledoval po stretnutí s Mi-
kulášom.

Mikulášsky šachový turnaj 2018                                                                               

Presne na Mikuláša, 6.12.2018, Bratislavská šachová akadémia (BŠA)  
uskutočnila už piaty ročník tradičného Mikulášskeho šachového turnaja. 
Opätovne, aj tento rok sme zaznamenali rekordnú účasť hráčov. Za ša-
chovnice dovedna zasadlo 39 hráčov z  Lamača, Bratislavy, ale aj iných 
miest, vrátane Košíc. Veľmi nás teší vysoká účasť detí a mládeže. V tejto 
kategórii súťažilo celkovo 21 hráčov. V turnaji ide predovšetkým o dobrú 
náladu, stretnutie sa v predsviatočnom čase a aj o výmenu šachových či 
nešachových skúseností medzi skúsenými šachistami a práve už spomí-
nanými deťmi. Pre niektoré to bol napokon ich prvý šachový turnaj v ži-
vote a počínali si fantasticky. Bratislavskú šachovú akadémiu zastupovalo 
až 11 hráčov a nemenej nás teší záujem detí z Lamača hrávať tento turnaj. 
V turnaji však nehrali iba deti z Bratislavskej šachovej akadémie, ale aj ich 
tréneri ako Jarolím Achberger, Rudolf Benci alebo Niki Vrbová. Deti si tak 
mohli zmerať sily so svojimi trénermi priamo v akcii.  Po siedmich kolách 
sa z víťazstva v turnaji tešil Tomáš Danada, na druhom mieste skončila 
jediná premožiteľka víťaza Niki Vrbová a na treťom mieste sa umiestnil 
Radoslav Argaláš.  Cenu najlepšieho seniora si vybojoval Ján Marko, naj-
lepším juniorom, v tomto prípade juniorkou sa stala Lucia Strišková a naj-
lepším hráčom Bratislavskej šachovej akadémie sa stal Oliver Nedeliak. 
Všetkým víťazom ako aj účastníkom turnaja gratulujeme a ďakujeme za 
vytvorenie príjemnej a pohodovej atmosféry počas celého turnaja.
 Podujatie sme mohli zorganizovať aj vďaka podpore MČ Lamač, spo-
ločnosti Decathlon, ktorá venovala do cien praktické športové potreby, 
Nadácii Tatrabanka a ZŠ Malokarpatské námestie 1, v ktorej priestoroch 
sa podujatie konalo.
Tešíme sa na ďalší ročník a želáme príjemné prežitie Vianočných sviat-
kov a úspešný štart v novom roku.                     Michal Vrba, riaditeľ BŠA

Mikulášsky stolnotenisový turnaj                                                                            

Dňa 08.12.2018 sa konal tradičný Mikulášsky rodinný stolnotenisový 
turnaj v športovej hale Na barine, ktorý sa každý rok teší veľkej obľube 
malých aj veľkých. Turnaja sa zúčastnilo 25 súťažiacich, ktorí boli zara-
dení do 5 oceňovaných kategórií – I. kategória - deti do 15 rokov, II. 

kategória od 16 – 60 rokov, III. kategória - seniori 60+, IV. kategória - 
tradičná štvorhra rodín a V. kategória - ľubovoľná štvorhra. Práve táto 
kategória bola zaujímavá v tom, že si  ju vytvorili účastníci po vzájomnej 
dohode a vyhral ju najstarší zúčastnený súťažiaci – pán Švehla s pánom 
Švarcom. Zápasy boli veľmi vyrovnané. Všetkých zúčastnených treba 
pochváliť za veľmi férovú hru, pretože nedošlo k ani jednému zbytočné-

mu problematickému rozhodovaniu. Atmosféra v športovej hale mala 
úroveň medzinárodného turnaja, lebo sa bojovalo ozaj o každú loptič-
ku. Po úspešných zápasoch boli víťazom odovzdané hodnotné ceny, za 
ktoré ďakujeme sponzorom, ktorí podporili tento turnaj –  spoločnos-
ti Decathlon SK s.r.o. a Bory a. s. Taktiež ďakujeme správcovi športovej 
haly Na barine pánovi Malíkovi, ktorý nám pomohol s prípravou celej 
haly na tento turnaj a s občerstvením. Všetci zúčastnení sa už tešia na 
ďalší ročník a ako bolo aj vidno na zapálených senioroch, tak tí budú 
trénovať celý rok, aby boli ešte lepší.

Zaujímavosťou turnaja bola návšteva štyroch Mikulášov, ktorí si turnaj rovno 
aj zahrali. A že predvádzali šachové umenie!
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Projektový týždeň o 1. ČSR na našej škole                                                        

Všetci dobre vieme, že v tomto roku, v roku 2018, sme oslávili význam-
né jubileum - 100 rokov od založenia Československej republiky (ČSR). 
V našej škole sme mali tzv. „Projektový týždeň“, počas ktorého jednotli-
vé triedy tvorili a nacvičovali rôzne prezentácie k téme „Československá 
republika“. Tieto vystúpenia si v závere týždňa so záujmom pozrelo ve-
denie našej školy, ako i naši spolužiaci z ročníka. 
Prvý stupeň sa vo svojich predstaveniach zameral na československú 
vlajku, znak, hymnu, menu... Druhý stupeň sa venoval rozsiahlejším 
a  náročnejším témam. Žiaci nám svojimi vystúpeniami priblížili vte-
dajšiu dobu napríklad o  známej speváckej súťaži - Bratislavskej lýre, 
o spoločenských zmenách ktoré nastali vznikom ČSR. Ďalší nám zasa 
predstavili hodnotu peňazí v tom období.
Tento týždeň bol pre nás náročný, ale veľmi zaujímavý zároveň. Kreatív-
nou formou sme sa dozvedeli veľa  o spoločnej histórii dvoch národov.

 Beáta Rajňáková, žiačka 5.C.

Plaváreň na Boroch otvoria až na jar                                                                      

Hoci podľa pôvodných plánov mala byť nová plaváreň na bratislav-
ských Boroch otvorená už túto jeseň, termín sa odkladá na jar budúce-

ho roka. Informoval o tom Samuel Sivák, marketingový manažér fitnes 
klubu v obchodno-zábavnom centre, ktorého bude plaváreň súčasťou. 
„Vieme jednoznačne potvrdiť termín plánovaného otvorenia v mesia-
coch apríl-máj-jún. Posun bol spôsobený jednak úpravami pôvodných 
návrhov, ale aj drobnou komplikáciou (požiar). Každopádne práce na-
plno pokračujú,“ uviedol.
V plavárni má byť okrem plaveckého 25-metrového bazéna k dispozícii 
aj detský bazén a wellness zóna. Kapacita plavárne bude približne 100 
ľudí. Výstavba sa začala v januári.

V Lamači narazilo auto do autobusu MHD, ten pokračoval v jazde 

Bratislavská polícia vyšetruje okolnosti dopravnej neho-
dy v  bratislavskom Lamači, pri ktorej vodič osobného auta 
narazil zozadu do autobusu MHD. O  udalosti sa najskôr ob-
javila informácia na sociálnej sieti, podľa nej šofér autobusu ko-
líziu nezaregistroval a  z  miesta nehody pokračoval v  jazde ďalej. 
Hovorkyňa Krajského riaditeľstva Policajného zboru (KR PZ) v  Bra-
tislava Veronika Slamková pre TASR potvrdila, že k  nehode doš-
lo v  piatok (23.11.) krátko pred 23.00 h na Hodonínskej ulici. „Vo-
dič osobného motorového vozidla zn. Lexus IS200 s  galantským 
evidenčným číslom dostal z  doposiaľ presne nezistených príčin 
s  vozidlom šmyk a  narazil do zadnej časti v  rovnakom smere idúce-
ho autobusu MHD, linka č. 37. Vodič autobusu MHD pokračoval v jaz-
de ďalej a  s  vozidlom zastavil pod Mostom SNP,“ uviedla Slamková. 
Následkom zrážky utrpel vodič osobného auta zranenia, s  ktorými 
bol prevezený do  jednej z  bratislavských nemocníc. Na jednorazové 
ošetrenie bola prevezená do nemocnice aj jeho spolujazdkyňa. K zra-
neniu iných osôb, vrátane cestujúcich autobusom, nedošlo. „Požitie 
alkoholických nápojov u  vodiča bolo vykonanou dychovou skúškou 
u  vodiča autobusu vylúčené. Vodičovi osobného vozidla bol na  zis-
tenie požitia alkoholu nariadený odber krvi,“ informovala policajná 
hovorkyňa. Škodu spôsobenú dopravnou nehodou podľa jej slov 
vyčíslili na približne 16.000 eur. Presné príčiny, okolnosti, ako aj mie-
ru zavinenia tejto dopravnej nehody polícia v  súčasnosti objasňuje. 
Kroky v spomínanom prípade už urobil aj Dopravný podnik Bratislava 
(DPB). „Do vyšetrenia udalostí políciou je vodič postavený mimo služ-
by,“ informovala hovorkyňa DPB Adriana Volfová.

V Spoločenskom centre Lamač sa 11. decembra stretli jubilanti, ktorí v me-
siacoch október, november a  december oslávili 75, 80, 85 a  viac rokov. 
Predstavitelia mestskej časti im zaželali nielen pokojný advent a  šťastné 
a veselé Vianoce, ale popriali im tiež, aby počas celého roku 2019 i ďalšieho 

obdobia jesene svojho života mali čo najviac príležitostí na radosť a pote-
šenie, cítili lásku, rešpekt a úctu druhých. Seniorov prišli potešiť i deti zo 
škôlky sv. Filipa Neriho. Ako tradične, jubilanti sa pri malom občerstvení 
porozprávali v príjemnej atmosfére o tom, čo ich trápi i teší.

Stretnutie jubilantov                                                                                                                                                                                                                                                                             
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Centrom mesta premáva  vianočná 
električka                                                                                       

Ulicami centra Bratislavy premáva aj tohto roku 
vianočná  električka.    Verejnosť sa ňou bude 
môcť previezť denne až do 30. decembra podľa 
osobitného cestovného poriadku s  výnimkou 
24. a 25. decembra, keď premávať nebude. Jaz-
dí v 30-minútových intervaloch. V pracovné dni 
a  počas Druhého sviatku vianočného (26. 12.) 
od 16. do 20. a  počas víkendov od 10. do 20. 
hodiny. Stanovište vianočnej električky je na vy-
zdobenej zastávke SND na Jesenského ulici. Jej 
jazda vedie trasou SND – Námestie SNP – tunel 
– Most SNP – SND.  Vianočná električka premá-
va aj mimo svojej určenej trasy, každú decem-
brovú sobotu je vypravená na inú električkovú 
radiálu, kde urobí okružnú jazdu. V sobotu 22. 
decembra bude na Dúbravskej radiále a 29. de-
cembra na Račianskej radiále. 
Tohtoročná téma vianočnej električky sa nesie 
v  stvárnení biblického príbehu narodenia Je-
žiša.  Exteriér vozidla pripomína synonymum 
Vianoc - mesto Betlehem, kde sa narodil Ježiš 
Kristus. V zadnej časti interiéru vozidla sú jas-
ličky s postavami svätej rodiny - Ježiša, Márie 
a  Jozefa, troch mudrcov z  Východu, ktorí sa 

prišli malému Ježiškovi pokloniť a priniesť mu 
dary s anjelmi, pastiermi a zvieratkami.  
Na osvetlenie vozidla sa použilo 30 svetelných 
reťazí s celkovou dĺžkou 672 metrov, električ-
ku  tak rozžiarilo  2680 svetielok, z  toho 560 
v interiéri vozidla ako hviezdne nebo. Ozdob-
né girlandy majú 37 metrov.

OLO upozorňuje na prvých falošných 
smetiarov, objavili sa v Rači                                   

Bratislavská mestská spoločnosť Odvoz a lik-
vidácia odpadu (OLO) upozorňuje na  faloš-
ných  smetiarov, takzvaných vinšovníkov. 
Oblečení sú vo falošných uniformách a od ob-
čanov si žiadajú peňažnú pozornosť. V tomto 
roku sa v hlavnom meste objavili už začiatkom 
decembra v  mestskej časti Rača. TASR infor-
movala hovorkyňa  OLO Beáta Humeniková. 
Falošní  smetiari  sa už objavili na viacerých 
uliciach, naposledy boli videní na Stolárskej 
ulici. Podľa firmy OLO je však dosť pravdepo-
dobné, že sa v  najbližších dňoch presunú aj 
do ďalších bratislavských lokalít. „Spoločnosť 
OLO sa od týchto aktivít aj osôb dištancuje. 
Upozorňujeme, že naši zamestnanci majú ta-
kúto činnosť zakázanú a  v  žiadnom prípade 
od občanov nepýtajú peňažnú hotovosť ani 
iné dary,“ uviedla Humeniková. Zamestnan-
cov OLO môžu ľudia v bratislavských uliciach 
spoznať podľa sivo-oranžových uniforiem 
s logom firmy. Tie sú zladené s farbou zberné-
ho vozidla a zároveň aj so samotným logom 
spoločnosti.
V  prípade, že  falošných  smetiarov  ľudia 
stretnú, OLO žiada, aby im nič nedávali a infor-
movali o tom zákaznícke centrum spoločnosti 
telefonicky na 02/50110111 alebo emailom 
na podnety@olo.sk. Verejnosť môže pomôcť 
identifikovať falošných smetiarov fotografiou, 
prípadne identifikáciou automobilu, ktorým 
sa priviezli.

Na prvom pracovnom rokovaní 
schválili poslanci predsedov 
a podpredsedov odborných komisií 
MZ, rovnako tak poslancov - 
zástupcov v Rade ZŠ a Rade MŠ.

Komisia pre financie, legislatívu a podnika-
teľské aktivity
Predseda: Petronela Klačanská 
Podpredseda: Martina Ondrišová

Komisia dopravy, územného rozvoja a vý-
stavby
Predseda: Matúš Harmaňoš 
Podpredseda: Stanislav Babic

Komisia životného prostredia a hospodár-
skej stratégie
Predseda: Veronika Hagovská 
Podpredseda: Pavol Čech

Komisia školstva, kultúry a športu
Predseda: Martina Ondrišová 
Podpredseda: Stanislav Babic

Komisia bezpečnosti, verejného poriadku 
a sociálnych vecí
Predseda: Stanislav Babic 
Podpredseda: Veronika Hagovská

Komisia pre informatizáciu a komunikačnú 
stratégiu
Predseda: Matúš Harmaňoš 
Podpredseda: Petronela Klačanská

Komisia na ochranu verejného záujmu pri 
výkone funkcií verejných funkcionárov: 
členovia: Pavol Čech, Petronela Klačanská, 
Martina Ondrišová 
(predseda a podpredseda budú zvolení na 
najbližšom riadnom zastupiteľstve v roku 
2019)

Zástupcovia v Rade školy:
1. Martina Ondrišová 
2. Petronela Klačanská 
3. Matúš Harmaňoš

Zástupcovia v Rade materských škôl:
1. Martina Ondrišová 
2. Pavol Čech 
3. Stanislav Babic

Záujemcovia o členstvo v odborných komisi-
ách môžu posielať svoje žiadosti  do 31. de-
cembra 2018 na adresu: podatelna@lamac.
sk alebo túto žiadosť odniesť osobne do po-
dateľne Miestneho úradu Mestskej časti Bra-
tislava-Lamač, Malokarpatské námestie č. 9. 
Členovia z radov (odbornej) verejnosti budú 
volení na najbližšom riadnom zastupiteľstve, 
ktoré sa uskutoční v  roku 2019 v  závislosti 
od schválenia harmonogramu MZ MČ na 1. 
polrok 2019.

Vedenie komisií Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Lamač                                                                                                                                                                      

Poďakovanie
Touto cestou by sme chceli 

poďakovať rodine Švančarovej, 
ktorá tento rok venovala MČ BA-
Lamač krásny vianočný stromček 

a Spolku vyslúžilých vojakov 
z Lamača, ktorí  nám ho doviezli 
a postavili na Malokarpatskom 

námestí.
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Miestna knižnica, Heyrovského 2                                     

Knihovník: Ondrej Polák
Kontakt: kniznica@lamac.sk, 
tel. 02/ 64 78 97 37
Otváracie hodiny
Pon, St 13:00 - 19:00
Štvrtok 10:00 - 15:00

Inzercia                                                                                      
• Upravujem, opravujem odevy, vyšívam. 

0902/ 717 517
• Voda, maľovky, podlahy, montáž a opravy, 

aj cez víkend. 0905/ 429 097
• Doučujem angličtinu, slovenčinu. Deti aj 

dospelých, aj cez víkendy. 0905/ 222 966
• Konverzácie v angličtine a taliančine. Doučo-

vanie angličtina, taliančina, fyzika.  
0944/ 984 730, english.italiano11@gmail.com

• Kurz pečenia ražného kváskového chleba. 
info@kvaskovychlebik.sk, 0907/ 320 923

Kultúrna komisia MZ pozýva                                                     

20.1.2019 o 11.00 h – Divadelné predsta-
venie pre deti – Zimná rozprávka

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                      
Miestny úrad Bratislava-Lamač, Malokarpat-
ské nám. 9, 841 03 Bratislava, Tel.: 64 78 00 65
MIESTNy ÚRAD A POKLADňA
PO, ST 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
PIATOK 07:30 – 12:00 
PODATEĽňA
PO, ST 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
UT, ŠT 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Piatok 07:30 – 12:00 
Stavebný úrad
PO, ST  07:30 -12:00 13:00-17.00

Ohlasovňa pobytov                                                               

V ohlasovni pobytov je možné nahlásiť trvalý 
a prechodný pobyt.
Stránkové hodiny
Pon., Str.  07:30 - 12:00  13:00 - 17:00 h
Piatok  07:30 - 12:00 h
Kontakty: zelenakova@lamac.sk,  
tel. 02/647 800 65, 02/647 815 81

Program JDS BA-Lamač                                          
Príjemné prežitie vianočných sviatkov, 
veľa zdravia, šťastia a úspechov v novom 
roku 2019 prajú členovia Výboru Miestnej 
organizácie JDS BA – Lamač

Lamačan

RC OBLáČIK
RC Obláčik je z technických príčin dočasne 
zatvorený. Kurzy (okrem Hocus Lotus) prebiehajú 
v Spoločenskom centre Lamač, Malokarpatské 
nám. 8, zelená novostavba za reštauráciou 
Trojka. Z dvora je bezbariérový prístup.

PONDELOK 16.00 – 18.00 Hocus Lotus 
nemčina od 3 - 10 r., KURZ hocusLotus@
gmx.com , tel.: 0902 095 138 Kino Lamač, 
Malokarpatské nám. 

PONDELOK 18.30 – 20.00 Orientálne tance 
V OBLÁČIKU

STREDA 09.00 – 11.45 Folklórik od 1,5 - 3 r., 
KURZ kurzfolklorik@gmail.com , tel.:  
0902 180 281

ŠTVRTOK 19.00 – 20.00 Zumba + 
posilňovanie pre dospelých V OBLÁČIKU 
panisova.martina@azet.sk , tel.: 0918 363 377

PIATOK 09.30 – 11.30 Baby FUN - cvičenie 
pre deti s prvkami angličtiny 1-3r.  
info@babyfun.sk , tel.: 0903 622 666

Komunitné kompostovisko                                    

Hlavné mesto Bratislava na svojom území 
umožňuje držiteľovi biologicky rozložiteľné-
ho odpadu zriadiť komunitné kompostovisko, 
ktoré bude slúžiť pre vlastnú potrebu komu-
nity v určitej lokalite. Žiadateľmi môžu byť na-
príklad skupiny vlastníkov rodinných domov, 
obyvatelia bytových domov, vlastníci záhrad 
v  záhradkárskych oblastiach, školské či pred-
školské zariadenia a iní.
Cieľom komunitného kompostovania je zni-
žovanie množstva biologicky rozložiteľných 
odpadov v  komunálnom odpade a  výroba 
vlastného kompostu pre členov komunity. 
Takto vyrobený kompost môže byť použitý pri 
výsadbe, údržbe zelene v okolí domov či v do-
mácnostiach do kvetináčov.
Žiadateľ o zriadenie komunitného komposto-
viska podá vyplnenú žiadosť na adresu: Prima-
ciálne nám. 1, P. O. BOX 192, 814 99 Bratislava 
1. Hlavné mesto po posúdení žiadosti a  spl-
není podmienok pre zriadenie komunitného 
kompostoviska vydá v  lehote 45 dní stano-
visko a  komunitnému kompostovisku pridelí 
registračné číslo. Náklady na vybudovanie 
komunitného kompostoviska znáša žiadateľ.
Do kompostovacieho zásobníka patria kvety, 
štiepky, piliny, pokosená tráva, konáre, lístie, 
odpad z ovocia a zeleniny, zhnité ovocie, buri-
na. Na kompostovanie sú nevhodné biologic-
ky rozložiteľné odpady živočíšneho pôvodu, 
najmä mliečne a mäsové výrobky.
Pre správne kompostovanie je potrebné:
•	 upraviť biologické odpady posekaním, 

podrvením, čím sa urýchli proces rozkladu
•	 odpady neukladať po vrstvách, ale navzá-

jom ich zmiešavať
•	 kontrolovať vlhkosť, dobre premiešaný 

kompost drží pri stlačení tvar, nevyteká 
z neho voda

•	 kontrolovať teplotu, pri správne založenej 
kompostovacej kope a  dostatku materiálu 
teplota dosahuje 40 – 60 °C

•	 zabezpečiť dostatočné prevzdušnenie kom-
postovaného materiálu vytvorením otvorov 
na zásobníku a prekopávaním kompostova-
ného materiálu

•	 premiešať s malým množstvom pôdy (max. 
10% váhového podielu), nakoľko pôda ob-
sahuje množstvo mikroorganizmov napo-
máhajúcich rozkladu kompostu.

Pri dodržiavaní vyššie uvedených pravidiel je 
možné vyrobiť zrelý kompost za 3 – 6 mesia-
cov, inak sa môže doba zretia predĺžiť až na 2 
roky. 
Vyzretý kompost má hnedú až tmavohnedú 
farbu, drobnohrudkovitú štruktúru a  nezapá-
cha. Pred prvým použitím sa kompost preoseje 
a nespracované časti sa vložia do novej zakla-
dacej kopy. Pri aplikácii na pôdu sa kompost 
nezaoráva, ale len jemne zapraví do zeme.
Surový kompost aplikujeme len na mulčova-
nie okolo stromov a  kríkov, nie na výsev ani 
k  priesadám, nakoľko by mohol rastliny po-
škodiť.

V novembri, októbri a na konci septembra  
sa narodili                                                                                         

Alexej Sedliačik
Maxim Sedliačik
Tobias Gono
Dávid Macko 
Adrián Lehuta
Patrik Sedláček
Jakub Ďurka
Lýdia Ferková
Fabian Rosa
Oskar Kotes
Tereza Šútovcová
Daniel Kalný

Liliana Pavková
Michal Slanina
Klára Spišáková
Adam Spielbőck
Stanislav Martvoň
Damián Šutara
Tomáš Steiner
Alena Holazová
Dušan Holaza
Tomáš Bjel
Pavol Babál
Alex Polyák


